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ZPRÁVY Z MĚSTYSE 
 

Přehled poplatků na rok 2024 
 

Vodné:                                                34,16 Kč 

Stočné:                                                        78,40 Kč 

Komunální odpad za osobu:                  1 100,- Kč 

Komunální odpad za osobu do 18ti let:          800,- Kč 

Poplatek za psa:                   100,- Kč 

Poplatek za druhého a dalšího psa:               150,- Kč 
 

Poplatky za odpad a za psa můžete platit od 1.3.2024 a budou splatné do 31.8.2024. 

Poplatky můžete platit hotově na úřadě městyse v úředních hodinách: v pondělí a ve 

středu od 07:30 – 12:00 hod a od 13:00 – 17:00 hod. a ve čtvrtek od 13:00 – 15:00 hod.   

Vzhledem k navýšení cen je možné, po dohodě na úřadě, zaplatit odpad na splátky. 

U stočného je možné po dohodě na úřadě platit formou záloh. 
 

                                                            
 

Stav obyvatel v Městysi Radiměř 
 

Stav obyvatel k 1.1.2024 – 1 219 obyvatel 
 

Narození:       18 dětí 

Zemřelí:         8 osob                                    

Přistěhovalí:      53 osob 

Odstěhovaní:      36 osob        
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Informace o výstavbě bytů v Radiměři na pozemcích u bytovek 
 

Na jaře roku 2024 bude zahájena výstavba 12 bytů ve dvou bytových domech  

na parcelách č. 958/1 a 958/2 v pěkné a klidné lokalitě směrem k řadovým bytovkám 

v Radiměři.  
 

Bytové domy budou pasivní. Stavba bude z YTONGU se zateplením 28 cm silným šedým 

polystyrenem s grafitovou příměsí. Dveře i okna budou plastová s trojskly. Pro každý dům 

bude vytápění zajišťovat tepelné čerpadlo. V bytech bude podlahové topení a v koupelnách 

elektrický žebřík.  
 

Byty jsou projektované jako 2+kk a 3+kk, k bytu 2+kk bude jedno parkovací stání, k bytu 

3+kk budou dvě parkovací stání. Byty v 1. N.P. budou mít vlastní předzahrádku s terasou.  

Prodej bytů bude zahájen koncem roku 2024.  
 

Konečná cena bytů vč. DPH bude stanovena až po výstavbě obou bytových domů  

a dokončení části vnitřních stavebních prací.  
 

Byty jsou přednostně určeny pro obyvatele Radiměře a jejich rodinné příslušníky. Zájemci 

o byty mohou pro bližší informace kontaktovat paní Mgr. Janu Smrkalovou, Jolly reality, 

s.r.o. – tel. 774 364 584, jana.smrkalova@seznam.cz 

   

 ZPRÁVY Z MATEŘSKÉ ŠKOLY       
 

Ohlédnutí za uplynulými měsíci školního roku 2023/2024 
 

Po letních prázdninách jsme se všichni setkali v mateřské škole v pondělí 4. září. Děti 

přivítaly čtyři učitelky a dvě provozní pracovnice, které zajišťují stravování a úklid. Tak jako 

každé září se první dny ze školky kromě smíchu a výskání ozýval i pláč nových dětí. Všichni 

společně i se staršími dětmi jsme se snažili, aby noví kamarádi odloučení od rodiny zvládli co 

nejlépe a v nejkratší možné době.  

V mateřské škole po celý rok s dětmi pracujeme dle vlastního školního vzdělávacího 

programu „Školka plná pohody“, který je každoročně aktualizován. Dbáme na to, aby 

vzdělávací nabídka byla pestrá a děti zaujala, abychom naplňovali motto programu „ať je jaro 

nebo zima, v naší školce je to prima.“  

Během podzimních dní se děti sžívaly s dětským kolektivem, zvykaly si na denní režim 

ve školce, seznamovaly se s rozmanitými celodenními aktivitami. Školní zahradu jsme často 

využívali k nejrůznějším sportovním aktivitám, hrám na pískovišti i s přírodninami, 

k pohybovým hrám a soutěžím. Od září do prosince jezdily děti ze starší třídy na plavecký 

výcvik do Svitav, poslední před velkou rekonstrukcí bazénu. Děkujeme manželům Hnátovým 

za ochotu a vstřícnost při zajištění dopravy na plavání. V říjnu nás navštívilo oblíbené divadlo 

JÓJO s pohádkou „Mášenka a medvědi“ a z Pardubic divadlo Pernštejni s „Africkou 

pohádkou“.  Děti byly nadšené z velkých dřevěných loutek a moc si to užily. Podzimní dny 

se začaly krátit a my jsme se rozloučili se školní zahradou, kterou jsme připravili na „zimní 

spánek“. V měsíci listopadu se starší třída zapojila do nového vzdělávacího programu „Malá 

technická univerzita“. Děti se na chvíli proměnily ve stavitele a architekty, program je velmi 

zaujal.  

Jako každoročně jsme se všichni těšili na adventní čas. Nazdobená školka zavoněla 

prskavkami a svíčkami, jehličím, rozkrojenými jablíčky i vůní pečeného cukroví. Třídy 
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a šatny jsme si vyzdobili obrázky a výrobky dětí - nejdříve s mikulášskou a pak vánoční 

tématikou. Na konci listopadu proběhly vánoční dílny s rodiči a sourozenci. Společně jsme 

strávili příjemné adventní odpoledne tvořením rozmanitých vánočních výrobků. Všichni 

přítomní byli moc šikovní a domů si odnášeli množství dárečků. Děkujeme všem za účast 

a příjemně strávený čas. Náladu nám ale pokazilo už následující ráno, kdy jsme po příchodu 

do budovy zjistili, že se nám sem vloupal přes noc zloděj. Po počátečním šoku jsme naštěstí 

zjistili, že nic neukradl a to, co poničil, lze opravit. Asi hledal peníze. Situaci řešíme s Policií 

ČR, zloděje se dodnes nepodařilo vypátrat.  

Čas běžel a my jsme pozorně sledovali všechny stopy okolo školky a vyhlíželi další 

„adventní hosty“. Dočkali jsme se a v úterý 5. prosince nás navštívil urostlý Mikuláš, 

nezbedný čert a hodný anděl s košem plným dobrot. Děti se jich vůbec nebály a za odměnu 

jim zazpívaly písničku nebo zarecitovaly básničku, aby ukázaly, jak jsou šikovné. Pilně jsme 

nacvičovali pásmo na besídku na sále ZD a moc jsme se těšili. Akutní střevní viróza v celé 

MŠ nám však zabránila ve vystoupení. Pořadatelé ze SRPDŠ na naše děti ale nezapomněli – 

děkujeme jim za balíčky od Mikuláše.  

Čekání na svátky si děti krátily výrobou dárků a přáníček. Zpívali jsme koledy za  

doprovodu varhan, zkoušeli vánoční zvyky, tancovali na diskotéce, ochutnávali vánoční 

cukroví. Svá tajná přání jsme Ježíškovi nejdřív nakreslili a potom i zašeptali u nazdobeného 

stromečku a stále ho vyhlíželi – přijede letos od Rohozné nebo od Vendolí? A přijede za námi 

do školky, i když někteří z nás občas trošku zazlobí? Opět jsme se sešli po vánočních 

prázdninách a radovali se z velkého množství rozmanitých hraček, her, knížek, učebních 

pomůcek. Už se těšíme, až je budeme využívat při společné hře i výchovně-vzdělávací práci.  

Vážení spoluobčané, do nového roku 2024 vám všem přejeme pevné zdraví, klid, 

pohodu a splnění všech přání.  

                          Za kolektiv MŠ Lenka Češková, ředitelka 
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ZPRÁVY ZE ZÁKLADNÍ ŠKOLY 
 

Přírodopisná exkurze do Brna 
 

Šestý a sedmý ročník se 23.1. vydal na exkurzi do Brna do Papilonie a na výstavu mega 

brouků. Nejdříve jsme šli do Papilonie. Byli jsme v prostorách plných exotických rostlin, 

motýlů, želv a ptáků. Mezi nejzajímavější motýly patřil například martináč atlas. Viděli 

jsme i vývoj motýla, od kukly až po krásného motýla. Byli tam i další zvířata, např. 

křepelka čínská, nebo želva vodní. Dále jsme šli do muzea na výstavu MegaBrouci – 

Fascinující svět hmyzu. Byly tam velké umělé napodobeniny bezobratlých. Jako např. 

včela medonosná, mravenec lesní nebo komár pisklavý. Dočetli jsme se, že jejich tým na 

těch exponátech pracoval 10 let. Exponáty dosahovaly výšky pěti metrů a váhy jedné tuny. 
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U každého bezobratlého byla tabulka se zajímavostmi o jejich životě. Například jsme 

zjistili, jak to chodí ve včelím úlu nebo v mraveništi. Celá exkurze byla poučná, ale 

i zábavná. 

Martina Řehůřková a David Pomykal 

 

 
 

OSTATNÍ 
 

Zpracování použitého textilu – Dimatex CS spol.s r.o. 
 

V našem městysi jsou umístěny sběrné kontejnery, kam můžete odkládat textil, který se 

Vám již nehodí. Společnost Dimatex CS, spol. s r.o. tento textil dále zpracovává, recykluje 

a z toho pak následně vyrábí čistící hadry nebo textilní profily RETEXTIL. 
 

• Znovupoužitím textilu pro výrobu Retextil profilů je ušetřeno 3,5 kg CO2 na každý 

kilogram oblečení a textilu, který by byl jinak energeticky využit.  

• A zároveň je ušetřeno 1,88 kg CO2 na každý kg PE použitého na výrobu Retextil. 

• Dohromady: 5,3 kg CO2 / kg výrobku. 

• Výrobky Retextil jsou ve 100% recyklovatelné a znovupoužitelné. 

• Výrobky Retextil jsou používány jako náhražka dřeva, kovu a plastů. 

• K výrobě 1 kg prkna Retextil byly použity 3 nenositelná trička nebo 1 zničené 

jeansy a cca 70 ks PE pytlů. 
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Tříkrálová sbírka 
 

O víkendu od 05.01. – 07.01.2024 proběhla v našem městysi tradičně Tříkrálová sbírka. 

Opět byla pojata hudebním doprovodem. Naši obyvatelé byli velmi nadšení, děti jim 

udělaly velkou radost a požehnaly vše dobré do jejich domovů. Proto bychom i našim 

občanům tímto chtěli velmi poděkovat za příspěvek pro potřebné do kasičky pro charitu 

Svitavy. 

                                                                  Jana Vacková (zástupce charity města Svitav) 
 

 
 

Výzkum o větných elektrárnách v našem městysi a okolních obcích 
 

V listopadu provedl Ústav geoniky Akademie věd ČR nezávislý reprezentativní 

výzkum veřejného mínění na Svitavsku. Jeho cílem bylo zmapovat postoje obyvatel k 

otázce využívání větrných elektráren v kontextu energetické bezpečnosti, analyzovat 

rozdíly ve vnímání pozitivních a negativních dopadů větrných elektráren na životní 

prostředí a kvalitu života mezi různými skupinami obyvatel a zjistit míru lokální akceptace 

potenciálních projektů větrných elektráren v daném území. 

Vedením výzkumu byl pověřen RNDr. Bohumil Frantál, Ph.D., vedoucí vědecký 

pracovník ústavu, který má s výzkumy v této oblasti bohaté zkušenosti. 

Výzkum byl realizován formou dotazníkového šetření provedeného přímým 

dotazováním v terénu a v domácnostech respondentů za pomoci vyškolených tazatelů. 

Cílovou skupinou výzkumu byli obyvatelé vymezeného zájmového území, specificky 
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fyzické osoby starší 18 let s trvalým bydlištěm, ve vybraných obcích, kteří jsou oprávněni 

volit.  
 

Výsledky výzkumu 
 

Velká většina respondentů (86 %) souhlasí s tvrzením, že energetická nezávislost České 

republiky (ve smyslu pokrytí národní spotřeby elektrické energie z vlastních zdrojů) je 

důležitá.  
 

   
 

Na Svitavsku se projevuje efekt tzv. familiarizace, kdy díky dlouholeté osobní zkušenosti 

obyvatel s větrnými elektrárnami v blízkém okolí dochází k odbourávání původních obav 

z možných negativních dopadů. Významně vyšší míra souhlasu s potenciální výstavbou 

větrných elektráren se tak projevila v obcích, v jejichž blízkosti se již větrné elektrárny 

nachází. 
 

      
Celkově by více než polovina respondentů (59 %) souhlasila s výstavbou větrných 

elektráren na území vlastní obce, pokud by tím jejich obec získala finanční příjem pro svůj 

rozvoj a téměř dvě třetiny (62 %) by souhlasily s projektem výstavby na území obcí 

okolních, pokud by tím i jejich obec získala nějaký finanční příjem.  

Mezi nejpozitivněji vnímané přínosy byly lidmi označeny ochrana klimatu, energetická 

nezávislost státu a finanční přínos pro obce. Zmíněné tři přínosy také nejsilněji korelují 

s postojem lidí k potenciální výstavbě elektráren a je možné je označit za hlavní motivační 
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faktory, proč lidé souhlasí s výstavbou větrných elektráren na Svitavsku. 

Oproti tomu u negativních dopadů nejvíce lidí souhlasí s názorem, že větrné elektrárny 

narušují charakter krajiny (62 %) a polovina dotázaných si myslí, že větrné elektrárny 

ohrožují zvířata a ptáky. Ovšem jsou to právě faktory vizuálního narušení charakteru 

krajiny a obavy z hluku elektráren, které nejsilněji korelují s postojem k možné výstavbě 

elektráren (toto jsou tedy hlavní důvody, proč by lidé výstavbu elektráren na Svitavsku 

odmítli).       

       
 

 
 

 

Tichý svět 
 

Máte v rodině nebo ve svém okolí člověka, který hůře slyší? 

Chcete vědět, jaké existují kompenzační pomůcky a k čemu slouží? Potřebujete vyřídit 

sluchadlo a nevíte, zda máte nárok na finanční příspěvek, a jak žádost o něj vyřídit? 
 

Organizace Tichý svět, o. p. s., která má kontaktní místo i v Pardubicích, poskytuje zdarma 

podporu lidem se sluchovým a kombinovaným postižením po celé ČR, včetně 

Pardubického kraje. Klienty podporuje například ve vyřizování finančních příspěvků, 

invalidních důchodů, průkazů ZTP či pořizování kompenzačních pomůcek. Své služby 

nabízí nejen neslyšícím, ale i osobám, které o sluch přišly náhle či lidem s postupnou 

ztrátou sluchu. 
 

Pro konzultace a další informace se můžete obrátit na Bc. Terezu Pospíšilovou.  

e-mail: tereza.pospisilova@tichysvet.cz 

telefon: 702 167 010 

Každé úterý a čtvrtek od 9 do 16 hodin na adrese: Masarykovo náměstí 1544, Pardubice. 
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POZVÁNKA 
 

 
 

Vydává Městys Radiměř, PSČ 569 07. Evidenční číslo MK ČR E 12032.  Redakční rada: Alena Hloušová, e-mail pro příspěvky: 

radimersky.zpravodaj@seznam.cz.  Příspěvky nejsou redakčně upravovány.  Zpravodaj je v elektronické podobě k dispozici na 

webových stránkách obce www.obec-radimer.cz 
Neprošlo jazykovou úpravou. E-mail: obec@obec-radimer.cz. Uzávěrka příštího čísla bude 20. února 2024 
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SRPDŠ při ZŠ Radiměř pořádá pro děti 
 

               
 

2. března 2024 
sál ZD Radiměř | 15:00  

  

vystoupí mažoretky M A R C I P E L K Y 

z TJ Sokol Březová nad Svitavou 

 

diskotéka   soutěže   občerstvení 

 

V S T U P N É   D O B R O V O L N É 

 

 
 

 


